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Uue hoolekogu liikme tutvustamine
Kooli pidaja esindaja volikogu esimees hr Rein Pullerits tutvustas hoolekogu uut liiget, kes on 
volikogu poolt valitud. Viimasel volikogu istungil otsustati, et uueks hoolekogu liikmeks saab 
Jorma Riivald, kes on Otepää Kultuurikeskuse juhataja ning omab varasemat kogemust hoolekogu
töös osalemisel. 

Päevakorra kinnitamine

Hoolekogu otsus: päevakord kinnitatud.

1. Arengukava ülevaade arendusmeeskonnalt

Direktor Maire Murumaa ja õppejuht Ülvi Kann tutvustasid Otepää Gümnaasiumi arengukava
2024-2026.

Arengukava saadetakse hoolekogu liikmetele tutvumiseks ja täiendusettepanekute tegemiseks.
Täiendusettepanekuid hoolekogu liikmetelt oodatakse 12.märtsiks.

2. Koolis toimunud ja planeeritavate tegevuste info 

Direktor Maire Murumaa tutvustas Otepää Gümnaasiumis toimunud ja planeeritavaid tegevusi:



● 27.02- õpetajatele Eetikakeskuse poolne koostööseminar, projekti „Tõenduspõhine 
kooliarendus“ raames

● 28.02- võrgustikukohtumine õppijate toetamiseks ja probleemkohtade ennetamiseks 
ühistegevuses. Osalesid piirkonnapolitseinikud Karl Kuntus ja Merike Soomaa, valla 
lastekaitsespetsialist Margot Mahla, valla sotsiaalteenistuse peretöötaja Rita Pärnik ja 
koolimeeskond koosseisus: Maire Murumaa, Ülvi Kann, Ain Laane ja Katrin Karus. Järgmine 
võrgustikukohtumine 3.04.2024.

● 28.02- juhtkonna koosolekul tähelepanu liikluskorraldusel- otsus sulgeda peaukse 
ees sissesõidutee algklasside õpilaste turvalisuse tagamiseks. Rakendatud alates 
4.03.2024

● Osalemine HARNO 2024 . aasta üldhariduskoolide rahulolu- ja koolikeskkonna 
küsitluses. Osalevad 4., 8. ja 11. klasside õpilased (ajavahemik 7.-8. 03.2024), 1.-12. 
klasside õpetajad ning 1.-9. klasside lapsevanemad.

● Osalemine 9. klassi e- katseeksamite testimises- inglise keel (12 õpilast), 
toimumisaeg 4.-5. 03. 2024, eesti keel (24 õpilast), toimumisaeg 9.04.2024

● ÕE eestvedamisel stiilinädal 11.- 15.03.2024.

● Projektipäev- 14.03.2024. Päeva alguses kavandatud tegevused eesti keele 
õpetajate eestvedamisel, alates kell 12.00 õpilaskonverents.

● II trimestri lõpetamine ja hinnete väljapanek 14.03.2024.

● 21.03.2024 Känguru matemaatikavõistlus 2.-11. klasside õpilastele.

● 28.03.2024 õpilastel e-õppe päev, õpetajatel sisekoolitus: koolitaja Pille Tahker, 
„Arvamuskohvik- kogemusring: muudatused hariduses ja nendega toimetulek koolis. 
Nüüdisaegne õpikäsitlus ja kujundava hindamise tähtsus“

● Otepää Lionsklubi projekt „Silmad selgeks“ 1.-3. klasside õpilastele silmade sõeluuring, 
abi sobivate prillide soetamisel.

3. 21.02 koosolekul tekkinud küsimuste arutelu

1. Kokkuvõte tugisüsteemide vajadusest.

Direktor Maire Murumaa tõi välja tugiteenuste vajaduse hetkeseisu koolis (vajadus 
on koostatud laste põhjal, kelle on hetkel Rajaleidja otsus olemas):

-logopeedi hinnanguline vajadus teenuse osutamiseks vähemalt 13 tundi nädalas



- psühholoogi vajadus 4 tundi nädalas

- eripedagoogi vajadus 22 tundi nädalas

- sotsiaalpedagoogi vajadus 12 tundi nädalas

Direktor lisa, et tegelik vajadus suurem, kuna tuge tuleb pakkuda vajadusel kõigile 
õpilastele ning direktor on saanud kooli pidajalt loa, alustada vajaliku 
tugimeeskonna värbamisega.

2. Arutelu tulemusena tehti ettepanek, et järgmisel hoolekogu koosolekul (5.03.24) 
koostatakse kirjalik pöördumine kooli pidajale, kus palutakse kohtumist, et ühiselt 
arutada probleemide ja hoolekogu ettepanekute üle, mis on hoolekogu kaardistanud, 
kaasates kooli juhtkonda, õpetajaid, lapsevanemaid, õpilasi.

Direktor Maire Murumaa ütles, et hetkel mingeid takistusi kooli pidaja poolt ei ole 
ning tegi ettepaneku, et seoses uue arengukava teha ühine kohtumine kooli, kooli 
pidaja ja hoolekoguga.

Hoolekogu kiitis ettepaneku heaks.

3. Kool tõi välja murekohana ka tualettruumides toimuvad: lõhkumine, laamendamine, 
veipimine, kogunemine. Ettepanek: arutada antud teemat 5.03.24 hoolekogu koosolekul.

Direktor Maire Murumaa tutvustas plaani luua kooli sooneutraalsed tualettruumid, mis on ka 
avatuma eesruumiga ning võimaldab õpetajatel (nii naissoost kui ka meessoost õpetajatel) 
paremini jälgida tualettruumides toimuvat. Sooneutraalsed tualettruumid on kasutusel juba mitmes 
riigigümnaasiumis.

Esitati küsimus: kas antud ideele on ka õpilastelt tagasiside olemas?

Direktor Maire Murumaa vastas, et hetkel ei ole ning kooli on juba üks sooneutraalne tualettruum
kasutusel.

Tehti ettepanek: ka õpetajatel ja õpilastel võiksid olla ühised tualettruumid.

Õppejuht Ülvi Kann kinnitas, et personali jaoks on olemas piisavalt tualettruume ning nende arvu
vähendamine ei ole kindlasti probleem ning samuti tualettruumi jagamine õpilastega.

Tehti ettepanek: viia õpilastega läbi ikkagi arutelu antud teemal.

Lisaks leiti, et see annab õpilastele signaali, et igal hetkel võib tualettruumi külastada ka õpetaja
ning see toetab tualettruumides korra tagamist.

HEV koordinaator Ain Laane rõhutas, et tualetis toimuva tagajärjel (nt. kogunemine, veipimine, 

vandalism, lärmamine jne) kannatavad tegelikult enim need õpilased, kes ei julge tualetti kasutada. 



4. Otepää valla esindaja Raivo Kalda tegi ettepaneku, et järgmisel pedagoogilisel 
koosolekul kaardistaks ära probleemid ja seejärel esitatakse need hoolekogule ning 
hoolekogu saab hakata konkreetseid probleeme arutama. Ettepanek: tutvustada neid 
järgmisel hoolekogu koosolekul (5.03.24).

Direktor Maire Murumaa selgitas, et kõiki neid kaardistatud ettepanekuid on arvestatud uue 
arengukava koostamisel.

4. Jooksvad küsimused

1. Liikluskorraldus.

Esitati küsimus: kas kooli juurde on tulemas parkimistaskud?

Direktor Maire Murumaa vastas, et antud teema on jätkuvalt päevakorras. Antud teema oli arutusel 

ka kohtumisel piirkonnapolitseiga. Direktor on ka kooli pidajaga selle teemal juba suhelnud ning 

arutusel on erinevaid lahendusi. Veel lisas direktor, et on murekohaks on ka asjaolu, et 

lapsevanemad pargivad auto ülekäigurajale ning samuti autodega kihutamine kooli esisel teelõigul. 

Piirkonna politsei julgustas sellisest rikkumisest teada andma, nii kooli kui ka teisi lapsevanemaid 

ning kui märkamisi koguneb rohkem, siis suunatakse liiklusjärelevalve ekipaaži ka rohkem kooli 

juurde patrullima.

Ettepanek: mõelda ka ülekäiguraja paremale märgistamisele/valgustamisele ja ka asukohale.

Direktor lisa, et piirkonnapolitsei viib kooli liikluskorraldusega seotud teemad edasi ka 

liikluskomisjoni.

2. Arutati Liikuma Kutsuva kooli teemadel.

Tehti ettepanek: kutsuda kooli koolitaja antud teemal vestlema ja tutvuda koolide praktiga, kus 

antud projekt on hästi käivitunud.

Õppejuht Ülvi Kann lisas, et antud teema on uue arengukava raames fookuses ning üheks 

eesmärgiks on ka tundide ajal pakkuda lastele väikest liikumispausi.

3. Veipimine koolis.

Direktor Maire Murumaa rääkis, et kohtumisel piirkonnapolitseiga leiti, et antud teemal on väga 

oluline koostöö lapsevanematega ning kodu poolne tugi antud probleemi lahendamisel.

Politseitöötajad selgitasid ka, et nendel ei ole õigust tulla kooli kedagi kontrollima seoses 

veipimisega koolis. Piirkonnapolitsei tuleb kindlasti antud teemal kooli vestlema.



Tehti ettepanek: oluline teavitada lapsevanemaid probleemist ning samuti selgitada 

lapsevanematele, milline on nende vastutust seoses olukorraga, kui nende laps veibib kooli 

territooriumil/ruumides.

Tehti ettepanek: oluline läbi viia ka teavitustööd veipimise teemal, nii lastele kui ka 

lapsevanematele

Hoolekogu esimees Tarmo Pilv tõi veel välja ühe võimaliku lahendusena- omavalitsuse poolt 

kehtestatava haldustrahvi võimaluse. Esimees selgitas, et on olemas omavalitsusi, kes on 

kehtestanud vallasisese trahvi mingi tegevuse eest (nt. müra tekitamise eest jne). Ta lisas, et seda 

võimalust küll rakendatakse vähe, aga see võimalus on olemas. Ta tegi ettepaneku, et vajadusel 

võime sellise ettepaneku volikogule- veipi omamine kooli territooriumil on meil halduskorras 

karistatav.

4. Vandalism koolis.

Direktor Maire Murumaa rääkis, et kohtumisel piirkonnapolitseiga, arutati ka vandalismi teemat.

Toodi välja, et kool ei tohi oma murega üksi jääda, vaid on oluline kaasata politseid, kellele on

vastav pädevus ja võimekus antud teemaga tegelemiseks. Vandalismi ilmingute korral annab kool

sellest kohe teada politsei veebikeskkonna kaudu. Seejärel hakkab politseid vandalismi akti uurima,

et välja selgitada isik/isikud kes on sellega seotud.

Esitati küsimus: mis on meie õpilastega juhtunud, et nad leiavad, et neil on õigus koolis 

vandaalitseda?

Esitati küsimus: kas vajalik personal (sotsiaalpedagoog, psühholoog) on koolimeeskonda 

lisandumas?

Direktor  Maire  Murumaa  vastas,  et  vajaliku  personali  otsimisega  tegeletakse  aktiivselt.

Sotsiaalpedagoogi konkurss luhtus. Direktor on saanud koolipidajalt loa vajaliku tugimeeskonna

palkamiseks koolile. 

5. Koostöö Otepää Gümnaasiumi ja Otepää noortekeskuse vahel.

Esitati küsimus: kui tihe on koostöö noortekeskuse ja kooli vahel?

Noorsootöötaja Katrin Lang vastas, et hetkel on koostöö kesine, aga tehakse tööd selle nimel, et 

info hakkaks paremini liikuma kooli ja noortekeskuse vahel.

Noorsootöötaja Katrin Lang tegi ettepaneku, et seoses liikumistegevustega koolis, võib tema 

pakkuda enda poolt erinevaid liikumismänge ja neid läbi viia aegajalt koolis.

Tehti ettepanek: teha kooli noortetuba, kus on olemas noorsootöötaja/huvijuht, kellele on vajadusel

võimalus rääkida kohe oma murest, nt. kiusamise juhtumist, mingil põhjusel on õpilane ärritunud 

jne. Samuti on seal võimalus ennast välja elada, nt. kui õpilasel on vägivalla ilminguid. Selline 



praktika toimib ühes kooli väga edukalt. Lisaks annab see võimaluse jagada infot noortekeskuses 

toimuva kohta ja selle läbi kaasata noori erinevatesse tegevustesse/üritustele jne.

6. Õpilastele mõeldud puhkeruumid/istumiskohad.

Arutati, et kui õpilastel on piisavalt puhkeruume/istumiskohti, siis ehk jääb ka tualettruumides 

kogunemist vähemaks.

HEV koordinaator Ain Laane lisas, et õpilased vajavad sellised kohti, kus oma klassiga/grupiga 

saaksid õpilased natuke teistest eraldi olla. Ka hetkel on koolis klassidel/gruppidel välja kujunenud 

kohad, kus kogunetakse ning kahjuks üheks selleks kohaks on kujunenud ka tualettruumid.

Tehti ettepanek: isegi kui jäävad eraldi poiste ja tüdrukute tualettruumid, võiksid olla nende 

eesruumid avatumad ning seal toimuv paremini jälgitav.

7. Erinevad mõnuained koolis.

Direktor Maire Murumaa rääkis, et kohtumisel piirkonnapolitseiga, arutati ka mõnuainete 

tarvitamist/levitamist meie piirkonnas. Piirkonnapolitsei sõnul hetkel pole märke mingi mõnuaine 

levitamisest meie piirkonnas, kindlasti midagi levitakse ning lisas, et alati tuleb olla selles osas 

valvel.

8. QR- koodid koolimaja seintel vajalikud info jagamiseks õpilastele.

Tehti ettepanek: panna kooli seintele QR-koodid õpilastele erineva info jagamise eesmärgiga, nt. 

vaimse tervise teemal, veipimise teemal jne.

Leiti, et seda ettepanekut tuleks kindlasti kaaluda.

9.   Koolis toimuvate koosolekute/koolituste formaat ja toimumine.  

Arutati teemal- lapsevanemate vähene huvi ja osalemine erinevatel koolis toimuvatel 

koosolekutel/koolitustel. Kuidas lapsevanemaid motiveerida osalema?

Tehti ettepanekuid:

1. Koolituste/koosolekute ajakava võiks olla pikemalt ette teada

2. Rohkem praktilise suunitlusega koolitusi pakkuda lapsevanematele/õpilastele

3. Erinevad arutelud võivad toimuda veebikeskonnas.

4. Koosolekutel võiks olla võimalik osaleda ka veebi teel.

Järgmine hoolekogu koosolek toimub 2.04.24.



Tarmo Pilv  Leana Pauskar

koosoleku juhataja koosoleku protokollija

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/


